
27 februari 2024 
Geachte voorzitter en leden van Provinciale Staten van Utrecht. 
 
Mijn naam is Matteo de Visser uit Leerdam en namens Energiecoöperatie De Knotwilg wil ik 
graag ingaan op de Statenbrief over windenergie. 
Als energiecoöperatie De Knotwilg (ongeveer 250 leden) zijn wij inmiddels zo’n 10 jaar actief 
betrokken bij windenergie in Gemeenten Vijfheerenlanden, Gorinchem en Molenlanden. Wij 
waren eerder betrokken bij de ontwikkeling van windpark Autena bij Vianen, een windproject 
dat al diverse jaren prima zonder noemenswaardige overlast functioneert. Daarmee wordt 
aangetoond dat windmolens niet die overlast geven die vaak wordt gesuggereerd. Het zijn 
geen ideale apparaten, maar momenteel nuttige technologie voor duurzame opwek. 
 
In 2019 hebben wij voor het windproject Zijderveld bij de gemeente een principeverzoek 
ingediend. In december 2019 hebben we een informatiemarkt gehouden in het dorp Zijderveld, 
om alle bewoners en betrokkenen goed te informeren over ons project. Vervolgens is de 
gemeente gedurende het opstellen van RES1.0 in een denkstand gegaan. De door de RES 
U16 uitgevoerde landschapsstudie ondersteunt de locatie Zijderveld.  
 
De gemeente heeft in 2022 een planmer uitgevoerd, waarbij de locatie Zijderveld als beste 
locatie kwam bovendrijven. Ook in de provinciale planmer blijkt dat de locatie Zijderveld 
(zoekgebied 57), langs de A2 een geschikte locatie is voor windenergie. Er is ruim voldoende 
afstand tot woningen. Dat waren voor ons geen verrassingen. 
Vanzelfsprekend zijn de belangen van omwonenden in de uitwerking van het project van grote 
betekenis. Wij hebben het project bewust niet te ver uitgewerkt, omdat wij in overleg met de 
omwonenden tot een nadere invulling willen komen. Ook compenserende maatregelen en 
voorzieningen horen daarbij. Er is een projectmer nodig om de effecten op milieu, natuur en 
omgeving goed in kaart te brengen. 
 
Echter, momenteel wekt de gemeente sterk de indruk dat hij windenergie op de lange baan 
schuift, met als argument dat de gemeente wellicht al gaat voldoen aan haar RES-bod tot 
2030. Het is mooi dat er goede vorderingen met zon op dak zijn, maar het heeft ons hogelijk 
verbaasd dat ons duurzame energieproject zo wordt getraineerd. Wij als Energiecoöperatie 
willen duurzame energie opwekken voor en door inwoners van Vijfheerenlanden. Het lokale 
eigendom en zeggenschap zijn bij de Energiecoöperatie in goede handen. 
Wij stoppen als burgerbeweging al jarenlang geld en tijd in een zeer nuttig, urgent en haalbaar 
project. Het project dient het algemeen belang, maar het gemeentebestuur van 
Vijfheerenlanden weigert constructieve medewerking hieraan en denkt dat er eerst een zeer 
omslachtig gebiedsproces nodig is. De gemeente hoopt iedereen tevreden te stellen. Wij staan 
ook voor een goede inpassing en participatie, maar duurzame energie kan niet wachten tot 
iedereen het een fijn idee vindt. Zoals alle ruimtelijke ontwikkelingen in het algemeen belang 
(denk aan rondwegen), werken we aan het compenseren van hen die bijv. planschade hebben. 
 
Wij roepen daarom Provinciale Staten op om Vijfheerenlanden aan te spreken. De gemeente 
dient de projectmer binnen het door GS gestelde half jaar start. Zo niet dan kan de provincie 
de planvorming naar zich toetrekken. Het kan niet zo zijn dat een zeer geschikte locatie van 
een burgerbeweging voor windenergie nog jarenlang onbenut blijft en we op fossiele energie 
blijven hangen. Nu het gemeentebestuur van Vijfheerenlanden ons duurzame energieproject 
niet erg serieus neemt, doet u dat alstublieft wel. 
 
Dank voor uw aandacht. 
 
E. info@energiecooperatiedeknotwilg.nl  
I. www.energiecooperatiedeknotwilg.nl 
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